

基督徒的愛 Christian Love

A. 一般人的愛和基督徒的愛有何不同？

A. What is the difference between human love and Christian love?

1. Eros: Eran 男女之間的愛

2. Storge: Stergein 家人之間的愛

3. Philia : Philein 朋友之間的愛

➤ (撒母耳記下 1:26) 我兄約拿單哪，我為你悲傷！我甚喜悅你，你向我發的愛情奇妙非常，過於婦女的愛情。

➤ (2 Samuel 1:26) I grieve for you, Jonathan my brother; you were very dear to me. Your love for me was wonderful, more wonderful than that of women.

4. Agape : agapan 基督徒的愛

- (約翰福音 15:12) 你們要彼此相愛，像我愛你們一樣，這就是我的命令
- (John 15:12) My command is this: Love each other as I have loved you.
- (馬太福音 5:44) 44 只是我告訴你們，要愛你們的仇敵，為那逼迫你們的禱告
- (Matthew 5:44) 44 But I tell you, love your enemies and pray for those who persecute you,

4. Agape : agapan 基督徒的愛

- (路加福音 10:27) 他回答說：「你要盡心、盡性、盡力、盡意愛主你的神，又要愛鄰舍如同自己。」
- (Luke 10:27) He answered, “Love the Lord your God with all your heart and with all your soul and with all your strength and with all your mind’; and, ‘Love your neighbor as yourself.’”,

B. 基督徒向神的愛 Christians love to God

1. 起初的愛 It is the first love

➤ (歌林多後書 (2 Corinthians 11:2-3))

2 我為你們起的憤恨，原是神那樣的憤恨。因為我曾把你們許配一個丈夫，要把你們如同貞潔的童女，獻給基督。3 我只怕你們的心或偏於邪，失去那向基督所存純一清潔的心，就像蛇用詭詐誘惑了夏娃一樣。

2 I am jealous for you with a godly jealousy. I promised you to one husband, to Christ, so that I might present you as a pure virgin to him. 3 But I am afraid that just as Eve was deceived by the serpent's cunning, your minds may somehow be led astray from your sincere and pure devotion to Christ.

B. 基督徒向神的愛 Christians love to God

1. The first love 起初的愛

(启示录 Revelation 2:4)

4 然而有一件事我要責備你，就是你把起初的愛心離棄了。

4 Yet I hold this against you: You have forsaken the love you had at first

B. 基督徒向神的愛 Christians love to God

2. 感恩的愛 It is founded on gratitude

➤ (路加福音 Luke 7:47)

所以我告訴你：她許多的罪都赦免了，因為她的愛多；但那赦免少的，他的愛就少

Therefore, I tell you, her many sins have been forgiven—as her great love has shown. But whoever has been forgiven little loves little.”

B. 基督徒向神的愛 Christians love to God

3. 順服的愛 It is an obedient love

➤ (約翰福音 John 14:15, 21)

15 你們若愛我，就必遵守我的命令。21 「有了我的命令又遵守的，這人就是愛我的。愛我的必蒙我父愛他，我也要愛他，並且要向他顯現。」

15 “If you love me, keep my commands. 21
Whoever has my commands and keeps them is the one who loves me. The one who loves me will be loved by my Father, and I too will love them and show myself to them.”

B. 基督徒向神的愛 Christians love to God

3. 順服的愛 It is an obedient love

➤ (約翰福音 John 14:23)

23 耶穌回答說：「人若愛我，就必遵守我的道，我父也必愛他，並且我們要到他那裡去，與他同住。

23 Jesus replied, “Anyone who loves me will obey my teaching. My Father will love them, and we will come to them and make our home with them.

B. 基督徒向神的愛 Christians love to God

3. 順服的愛 It is an obedient love

- (約翰福音 15:10) 你們若遵守我的命令，就常在我的愛裡，正如我遵守了我父的命令，常在他的愛裡。
- (John 15:10) If you keep my commands, you will remain in my love, just as I have kept my Father's commands and remain in his love

B. 基督徒向神的愛 Christians love to God

3. 順服的愛 It is an obedient love

- (約翰一書 2:5) 凡遵守主道的，愛神的心在他裡面實在是完全的；從此，我們知道我們是在主裡面
- (1 John 2:5) But if anyone obeys his word, love for God is truly made complete in them. This is how we know we are in him:

B. 基督徒向神的愛 Christians love to God

3. 順服的愛 It is an obedient love

- (約翰二書 6) 我們若照他的命令行，這就是愛。你們從起初所聽見當行的，就是這命令
- (2 John 6) And this is love: that we walk in obedience to his commands. As you have heard from the beginning, his command is that you walk in love.

B. 基督徒向神的愛 Christians love to God

4. 外流的愛 It is an outgoing love

- (約翰一書 4:12) 12 從來沒有人見過神，我們若彼此相愛，神就住在我們裡面，愛他的心在我們裡面得以完全了。
- (1 John 4:12) 12 No one has ever seen God; but if we love one another, God lives in us and his love is made complete in us.

B. 基督徒向神的愛 Christians love to God

4. 外流的愛 It is an outgoing love

- (約翰一書 4: 20) 20 人若說「我愛神」，卻恨他的弟兄，就是說謊話的；不愛他所看見的弟兄，就不能愛沒有看見的神
- (1 John 4: 20) 20 Whoever claims to love God yet hates a brother or sister is a liar. For whoever does not love their brother and sister, whom they have seen, cannot love God, whom they have not seen.

B. 基督徒向神的愛 Christians love to God

4. 外流的愛 It is an outgoing love

- (約翰一書 3:14) 14 我們因為愛弟兄，就曉得是已經出死入生了。沒有愛心的，仍住在死中。
- (1 John 3:14) 17 If anyone has material possessions and sees a brother or sister in need but has no pity on them, how can the love of God be in that person? 18 Dear children, let us not love with words or speech but with actions and in truth.

B. 基督徒向神的愛 Christians love to God

4. 外流的愛 It is an outgoing love

- (約翰一書 3:17-18) 17 凡有世上財物的，看見弟兄窮乏，卻塞住憐恤的心，愛神的心怎能存在他裡面呢？ 18 小子們哪，我們相愛，不要只在言語和舌頭上，總要在行為和誠實上
- (1 John 3:17-18) 17 If anyone has material possessions and sees a brother or sister in need but has no pity on them, how can the love of God be in that person? 18 Dear children, let us not love with words or speech but with actions and in truth.

B. 基督徒向神的愛 Christians love to God

4. 外流的愛 It is an outgoing love

- (馬太福音 25:37-39) 37 義人就回答說：主阿，我們甚麼時候見你餓了，給你吃，渴了，給你喝？38 甚麼時候見你作客旅，留你住，或是赤身露體，給你穿？39 又甚麼時候見你在監裡，來看你呢？
- (Matthew 25:37-39) 37 “Then the righteous will answer him, ‘Lord, when did we see you hungry and feed you, or thirsty and give you something to drink? 38 When did we see you a stranger and invite you in, or needing clothes and clothe you? 39 When did we see you sick or in prison and go to visit you?’

B. 基督徒向神的愛 Christians love to God

4. 外流的愛 It is an outgoing love

- (馬太福音 25:40) 40 王要回答說：我實在告訴你們，這些事你們既做在我這弟兄中一個最小的身上，就是做在我身上了。
- (Matthew 25:40) 40 “The King will reply, ‘Truly I tell you, whatever you did for one of the least of these brothers and sisters of mine, you did for me.’